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 للعلهم الاندانيةاثر برنامج تجريبي في رفع مدتهى التهجهات الجافعية لجى طلبة كلية التربية 
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هجف البحث الحالي الى دراسة اثر برنامج تجريبي في رفع مدتهى التهجهات الجافعية لجى طلبة كلية التربية وقج 
اناث وقجتهصلت الباحثة الى النتائج الاتية الى  –( حدب متغير الجنس ذكهر 136تكهنت عينة البحث الحالي  من )

اخلية وارتفاع في الجافعية الخارجية وان البرنامج التجريبي ان طلبة المرحلة الثالثة لجيهن انخفاض في الجافعية الج
 الالمبني على منحى النظم كان ذا فاعلية في رفع مدتهى الجافعية الجاخلية وخفض الجافعية الخارجية لجى الظالبات . 
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Abstract of thesis 

The objective of the present study is to study the effect of a training program in raising motivation 
levels among the students of the Faculty of Education. The sample of the current research was 136 

according to the gender variable, male and female. The researcher concluded that the third stage 
students had a decrease in internal motivation External motivation The system-based training 
program was effective in raising internal motivation and reducing external motivation for students 



 


